
土 木 工 程 拓 展 署  -  矿务部 

Mines Division, CEDD 

贮存 S1 危险品(爆破用爆炸品)甲类牌照申请表 

Application for a Mode A Licence for Storage of Schedule 1 

Dangerous Goods (Blasting Explosives)
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此申请表格供根据香港法例第 295G 章《危险品(管制)规例》第 22 条之规定申请甲类牌照用作贮存 S1 危险品(爆破用爆

炸品)的公司或人士使用。 
This application form is intended for a person or a company who wishes to apply for a Mode A Licence for storage of 
Schedule 1 dangerous goods (blasting explosives) in accordance with section 22 of the Dangerous Goods (Control) 
Regulation (Cap. 295G). 

重要事项 

Important Information: 

1. 这份表格所提供的个人资料，将用于处理上述的申请事宜。

The personal data provided on this form will be used for the purpose of processing your application only.

2. 表格上的个人资料，可能会向有关政府部门披露，而有关政府部门可保留上述个人资料，以便办理第(1)项所述事宜。

The personal data on this form may be disclosed to any relevant government departments and kept by these
departments for the purpose stated in item 1 above.

3. 填写本表格前请先参阅矿务部之『贮存 S1 危险品(爆破用爆炸品)甲类牌照申请指引 GN 8』。
Please read the Mines Division Guidance Note GN 8 on “How to Apply for a Mode A Licence for Storage of
Schedule 1 Dangerous Goods (Blasting Explosives)” before completing this form.
https://www.cedd.gov.hk/filemanager/eng/content_682/GN8_Eng.pdf

甲部：申请人资料
Part A : Details of Applicant

公司名称 Company Name  

商业登记号码 Business Registration Number 

地址 Address 

公司负责人姓名 Name of the Responsible Person of the Company 

公司负责人的身份证号码 Identity Card Number of the Responsible Person of the Company 

* * * ( * ) 请提供前四个字母/数字，例如 C123 

Please provide the first four alphabets/numerals, e.g. C123 

电话号码 Telephone Number 传真号码 Fax Number 

电邮地址 Email Address 

贮存所地址 Address of Proposed Store 

所需牌照期限(最高为 12 个月) Length of time for which licence is required (maximum 12 months) 

http://www.cedd.gov.hk/
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乙部 : 需要贮存的爆破用爆炸品 

Part B : Blasting Explosives to be Stored 

种类 

Type 

贮存量 

Storage capacity 

种类 

Type 

贮存量 

Storage capacity 

条装乳化炸药 

Cartridged Emulsion Explosives 
 

公斤 

kg 

条装水胶炸药 

Cartridged Watergel Explosives 
 

公斤 

kg 

电雷管 

Electric Detonators 
 

个 

nos 

非电雷管 

Non Electric Detonators 
 

个 

nos 

电子雷管 

Electronic Detonators 
 

个 

nos 

助爆管  

Cast Boosters (Cast Primers) 
 

个 

nos 

导爆索  

Detonating Cords 
 

米 

m 

其他  

Others 
 

 

 

丙部 : 负责收入、发出及运送爆破用爆炸品的注册引爆手 
Part C :  Registered Shot Firer/s Responsible for Receipt, Issue and Conveyance of 
Explosives: 

引爆手姓名 

Name of Registered Shot Firer 

身份证号码
(注 1)

 

Identity Card Number(Note 1) 

矿场燃爆证书编号 

Mine Blasting Certificate Number 

     * * * (*)  

     * * * (*)  

     * * * (*)  

     * * * (*)  

     * * * (*)  

注 1 : 请提供前四个字母/数字(例如 C123) 

Note 1：Please provide the first four alphabets/numerals (e.g. C123) 

 

丁部 : 请填上受工程师/建筑师所委托须要在地盘监督有关爆破用爆炸品的保安和处理事宜的驻地盘

督导员 

Part D : Resident Site Staff (RSS) Appointed by the Client to Supervise Security and 
Handling of Explosives on Site  

姓名 

Name 

职位 

Position 

职责 

Responsibility 

   

   

   

 

戊部 : 申请时请附上以下的文件： 

Part E : Please attach the following documents to the application: 

附件 Documents 提交 Available 

申请甲类牌照理由的信件 

A covering letter stating the reasons why a Mode A licence is required 
□  是  Yes □ 否  No 

商业登记证的副本一份 
A copy of the Business Registration Certificate 

□  是  Yes □ 否  No 

一份贮存所运作方法纲领 (详情请参阅指引附 GN 8 件 A) 

A Method Statement (see Guidance Note GN 8, Annex A) 
□  是  Yes □ 否  No 

根据指引 GN 8 附件 A 内第 2 项制定图则六份 

Six copies of site plan (to be prepared in accordance with Guidance Note GN 
8, Annex A, Item 2) 

□  是  Yes □ 否  No 

http://www.cedd.gov.hk/
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由工程师代表签署(政府工程项目)或认可人士/注册结构工程师/注册土力工程师

签署(私人工程项目) 发出的信以确认上述丁部内所载的驻地盘督导员的任命 

A letter from the Engineer’s Representative for a Government project or the 
AP/RSE/RGE for a private project confirming the RSS appointments under 
Part D above 

□  是  Yes □ 否  No 

 

己部 : 声明  

Part F: Declaration  
我谨此声明，据我所知所信，我就这份申请所呈交的一切数据及详情，均属正确无讹。如果这个申请是成功的，我同意

遵守危险品条例第 295 章，及相关的附属法例和施加的任何条件的规定。 
I hereby make application and declare the information provided to be true and accurate to the best of my knowledge at 
this time. Should this application be successful, I agree to comply with the Dangerous Goods Ordinance (Cap 295), 
regulations in related sub-legislation and any condition imposed. 
 

公司盖印 Company Chop 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

填妥后的申请表，请交回： 

This application should be returned after completion to:  
 

 

申请人签署 Signature of Applicant * 

 (                                             ) 
 
 

公司职位 Position Held in Company 

 

日期 Date 

香港九龙海庭道 11 号 Commissioner of Mines 

西九龙政府合署南座六楼 Mines Division, Civil Engineering and  

土木工程拓展署 Development Department 

矿务部 6/F, South Tower, West Kowloon Government Offices,  

矿务处处长 11 Hoi Ting Road, Kowloon, Hong Kong 

 

* 如属有限公司，请盖上公司印章及由公司经理或秘书签署。 

For a limited company, the company’s chop and the signature of the company manager/ secretary are required. 
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